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Kövér László úrnak,
az Országgyű lés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyű lésrő l szóló 2012.
évi XXXVI . törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani az

Emberi Erőforrások Minisztériumát vezető miniszterhez, mint a tárgyban illetéke s
minisztérium vezet őjéhez

„Milyen hatással van a Wörwag Pharma Kft tevékenysége a neuropathiai eszközök é s
szolgáltatások piacára?”

címmel.

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom .

Tisztelt Miniszter Úr !

2014. január elején örömmel tudatta a média a gyógyulni vágyókkal, hogy új neuropathi a
centrum nyílik a Szent Imre Kórházban, a Wörwag Pharma Kft . támogatásával . A cég 1966 -
ban családi vállalkozásként indult Stuttgartban, mára gyógyszeripari óriássá n őtte ki magát ,
110-féle forgalmazott termékkel . Magyarországi leányvállalata 1993-ban alakult és bár a
foglalkoztatás, ill . GDP növeléséhez kevésé járul hozzá (termelés az országban nincs, csupán
forgalmazás) annál nagyobb lelkesedéssel támogatja a nagy többségében állam i
intézményekben és alkalmazottakkal működő neuropathiai centrumok létrehozását . A
neuropathia a cukorbetegségben kialakuló idegi, idegrendszeri károsodás elnevezése . A
diabétesz gyakori, megszokott szöv ődményének tekinthető , a betegek 40-60%-ában fordul elő
enyhébb, 5-10%-ában súlyosabb formában .

Ma Magyarországon gyakorlatilag nincs olyan neuropathiai centrum, amelynek kialakítását a
Wörwag Pharma Kft . ne támogatta volna, illetve ne támogatna folyamatosan. Így például az
orvosok és ápolók rendszeres szakirányú képzésével, a szenzoros és autonóm neuropathi a
alapvető diagnosztikai eszközeivel, pénzzel, fogyóeszközök pótlásával .



Egyes online elérhet ő hírforrások szerint a cég által az ellátó rendszer támogatására fordított
összeg 2014-ben összesen mintegy 7 millió Ft volt, de a vállalat honlapjáról is sokat
megtudhatunk az egyes intézményeknek nyújtott juttatásokról .

Természetesen mint egészségügyi politikus üdvözölök minden olyan önzetlen
kezdeményezést és támogatást, ami a magyar emberek életmin őségének javítása érdekében
történik. Azonban a szakma véleménye és a korábbi más üzletágakból származó tapasztalat
azt a gyanút veti fel, hogy a felszín alatt a rendkívül gyógyszerigényes neuropathia pia c
felvásárlása történik, méghozzá állami asszisztálás mellett .

A fenti körülményekre alapozva az alábbi kérdésekre várom Tisztelt Miniszter Úr válaszát :

A fenti számok alapján Ön nem tartja-e az ellátást torzító, és finanszírozási hatékonyságo t
rontónak, hogy egy cég monopóliuma kezd kialakulni e területen ?

Vajon az eljárások és terápiák beszerzését, ill . alkalmazását nem drágítja meg a kialakul ó
rendszer?

A gyógyszergyár neuropathia piaci túlsúlyának végül nem épp azok az ellátottak látják kárát ,
akik érdekében a centrumok és szakrendel ők létrejönnek?

Várom megtisztelő válaszát !

Budapest, 2015 . január 28 .

Tisztelettel :

Dr. Lukács László György
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